
 

Zpráva o činnosti školské rady za rok 2021 

 

Školská rada při Základní škole a Mateřské škole Soběchleby, příspěvkové organizaci, se sídlem 

Soběchleby 198, 753 54 Soběchleby, byla zřízena dne 13.01.2020 a to podle ust. § 167 zákona č. 

561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský 

zákon), na základě usnesení rady obce Soběchleby č. 4/22/20-RO.  

Její aktuální složení ve školním roce 2021/2022 bylo až na jednu změnu stejné s předchozím školním 

rokem. Za zřizovatele, tedy obec Soběchleby, byli jmenováni Mgr. Dalibor Koutný a Mgr. David 

Jordanov. Za pedagogické pracovníky byli do školské rady zvoleni Mgr. Hana Koutná a Petr Pečánka. Za 

zákonné zástupce žáků byly zvoleny Andrea Otavová a za Zdeňku Mikulíkovou, která odstoupila 

z funkce člena rady, byla prostřednictvím doplňovacích voleb, zvolena Kateřina Pavlasová. 

Školská rada v roce 2021 zasedala dvakrát a to dne 04.11.2021 a 12.11.2021. Školská rada na svém 

zasedání 04.11.2021 schválila Výroční zprávu Základní školy a Mateřské školy Soběchleby, příspěvkové 

organizace, se sídlem Soběchleby 198, 753 54 Soběchleby za školní rok 2020/2021, bez výhrad. Dále se 

seznámila se zprávou starosty obce ke stavu tělocvičny.  Podle zprávy, je tělocvična ve velmi špatném 

technickém stavu, který lze hodnotit, jako život a zdraví ohrožující, neboť hrozí zřícení jižní stěny.  

Neutěšený je stav základů a i samotné vazníkové konstrukce. Toto je zaviněno tím, že materiály jsou 

za hranicí své životnosti, ne zcela vhodnou volbou technologie v době výstavby a samozřejmě dalšími 

faktory počínaje údržbou až po vlivy okolního prostředí. Závěr pro školu a uživatele je takový,  

že tělocvičnu není možné s ohledem na ohrožení života a zdraví osob a hrozící škodě na majetku dále 

používat. Výhledově je zájmem obce vyřešit situaci tělocvičny ve střednědobém horizontu cca 5 let.  

Ředitel školy i přítomní zástupci pedagogů uvedli, že na situaci škola reagovala a to tak, aby zajistila 

výuku tělesné výchovy pokud možno co nejefektivněji a co nejúčelněji, jak ve vztahu k obsahové náplni 

předmětu, tak ve vztahu k provozu školy. 

Na svém druhém zasedání v roce 2021 se rada věnovala tématu zdražování energií a dopadů na školu, 

přičemž starosta obce informoval o změně dodavatel energií pro obec i školu. V návaznosti na změnu 

dodavatele, pak byla přijata dočasná úsporná opatření, která vedla ke snížení odběru energií. 

Školská rada byla i v roce 2021 kompletním a plně funkčním orgánem, který má zájem spolupůsobit na 

poli vzdělávání, samozřejmě v míře vymezené jí dle školského zákona. Školská rada a její členové jsou 

k dispozici všem zainteresovaným, ať už z řad zřizovatele, pedagogických pracovníků, žáků, ale i rodičů 

a dalších osob zajímajících se o naši školu a rádi přijmou jakékoli podněty a návrhy, které lze radou 

projednat a mohou být přínosem pro další rozvoj nejen samotného vzdělávání, ale i např. k podpoře 

celkového pozitivního klimatu ve škole.  

 

        Za školskou radu: 

 

Andrea Otavová 

předsedkyně ŠR 


